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 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

 . 0202קלמן יעיר הודיע על סיום עבודתו כאחראי תברואה ונראות של היישוב בסוף שנת 

קלמן מילא את התפקיד במשך ארבע השנים האחרונות בצורה מסורה ואחראית, והיישוב כולו נהנה מהתוצרים 

המרשימים. כעת, הוא מבקש לפנות זמן לעיסוקים נוספים, ובשם הקהילה כולה אני מודה לו על השעות, המאמץ, 

 ההקשבה, היצירתיות, המחויבות והרצון הטוב. 

 במקביל אנו עורכים בדיקה כיצד נכון להיכנס לנעליו הגדולות ולהמשיך לתת את השירות בצורה הטובה והיעילה ביותר.

בשעה טובה, לאחר שנות שירות ארוכות, נפרדנו השבוע מהמיול המזדקן של הקהילה ששירת את אורי וקלמן. במקביל, 

קיבלנו מהקיבוץ ללא תמורה את הכלי החשמלי של קובי, ולאחר שיפוץ הוא יוסב לצרכי הקהילה. תודה לקלמן ויהודה 

 על הטיפול ולקיבוץ על הכלי.

בשעה טובה, לאחר מאמצים ולחצים שנמשכו מעל שנה וחצי, נתקבל אישור שירותי בריאות כללית להעלאת היקף 

המשרה של ג'ודי האחות החל מדצמבר למשרה מלאה. עדיין לא תמה המלאכה, ויש צורך בשינויים נוספים, אך אין ספק 

 שזה יעלה וישפר את רמת השירות לקהילה.

 בהמשך לקריאה שלנו לחידוש צוות הגבאים בבית הכנסת ולהחלפה של אורית אנצ'לביץ, התגבש צוות של גבאים. 

הצוות כולל את קובי שחם, דני לדרמן, ארל'ה לב ואסף רובינסון.  הצוות יפעיל בתקופה הקרובה את מתחם בית הכנסת 

וינהל את התפילה במניין המרכזי.  הצוות עדיין מחפש אישה או שתיים שתצטרפנה אליו. לעת עתה הצוות יפעל כצוות 

זמני. לאחר שיוסרו  מגבלות הקורונה נבחן שוב הקמה של צוות קבוע. תודה גדולה לאורית שהובילה את הטיפול בבית  

 הכנסת ואת כלל הפעילויות במתחם בשנים האחרונות במסירות ובנאמנות רבה ביחד עם צוותים מתחלפים של גבאים.

מנהלת המחלקה לפיתוח  –במהלך חגי תשרי קיימנו בהנהלת הקהילה שני מפגשים סדנאיים בהנחיית אפרת פולק 

הסדנה התקיימה לאחר   לבירור והגדרת היעדים, הסמכות, האחריות ונוהלי העבודה של ההנהלה. - קהילתי במועצה 

   כשנה מאז תחילת הקדנציה הנוכחית של ההנהלה, ועם סיום תהליך כניסתו של צביקי לתפקיד מנהל הקהילה.

 סיכום קצר של תוצרי הסדנא מוצג בהמשך.

של  אנחנו מקיימים תהליך של "מיפוי האיתנות"  ,0200בהמשך לסדנא, ולקראת בניית תכנית העבודה והתקציב לשנת 

להנהלה   התהליך מבוסס על שאלונים שפותחו באגף קהילה במועצה.  מדובר בשאלונים דומים,  קהילת מעלה גלבוע.

   ולציבור, שבוחנים תחושות ועמדות בחמישה ממדים שונים של איתנות קהילתית.

ההנהלה מילאה את השאלון בפגישה שהתקיימה השבוע, ובמהלך שבוע הבא נבקש מהציבור למלא )באופן ממוחשב( את 

    השאלון לתושבים. הסבר מפורט על השאלון ועל אופן המילוי יופץ ביחד עם השאלון.

התוצרים משני השאלונים, וההשוואה ביניהם יפורסמו לציבור והם יאפשרו לנו למפות חוזקות, הזדמנויות וצרכים 

 המידע שנפיק מהתהליך יהיה הבסיס לבניית תכנית העבודה לשנה הקרובה.   בישוב. 

על מנת שנקבל תמונה כמה שיותר  –אנחנו מבקשים מכל הציבור להשקיע את הזמן הדרוש לשם מילוי השאלון 

 מוזמנים לפנות לכל אחד מחברי ההנהלה כדי לשאול ולשמוע יותר וכן במידה ונדרש סיוע במילוי השאלון.  מלאה.
 

 

 ברכת השגרה/ אמירה לידר 

 שׁוֹמַעַת? 

לָנוּ  גְרָה שֶׁׁ  שִׁׁ

 לאֹ יָדַעְנוּ 

 כַמָה בְרוּכָה אַתְ 

... 

 -מעט ימי שגרה ועוד לא מעט ימים ייחודיים ומורכבים -בחלוף שישה חודשים מאז כניסתי לתפקיד מנהל הקהילה 

כעת, עם הכניסה לשגרת חורף אני רואה חשיבות רבה בהעמקת הקשרים בתוך הקהילה וכן בהיכרות עם מי שטרם זכיתי 

 להיפגש עימם.  בשבועות הקרובים ברצוני לפגוש את חברי הקהילה מקרוב בצורה לא פורמלית. 

 עוגה עלי! -אשמח למתנדבים להציע את ביתם  לשם כך.  קפה עליכם 



 תשרי תשע"ב –תוצרי הסדנא  –עבודת  ההנהלה 

 יעוד  )בשביל מה ההנהלה קיימת ? (

 מוניציפליים, אירגוניים, תפעוליים. –ניהול ענייני הישוב וטיפול בצרכים היום יומיים של התושבים והקהילה  •

 הצבת יעדים ומטרות ולהשגתם. –תכנון וקידום התפתחות הישוב  •

 שמירה על תפקוד תקין של הישוב ועל החוסן של הקהילה.  -בחרום   •

להביא לכך שצורת החיים הקהילתית ותכניות העבודה של הקהילה  יבטאו ויממשו ערכים של תרומה, התנדבות  •

 וערך מוסף אישי וקהילתי.

 סמכויות ההנהלה:

 הובלת תהליכים בישוב •

 ניהול כספי הקהילה. •

 ווידוא שקיים מתאם בין הסמכות והאחריות של בעלי התפקידים השונים. –האצלת סמכויות לבעלי התפקידים  •

 הגדרת יעדים ומטרות לבעלי התפקידים ופיקוח על השגתם. •

 תכלול ותאום הפעילות הקהילתית בין הצוותים ובעלי התפקידים השונים. •

 קביעת סדר היום של אסיפת התושבים וניהול תהליך קבלת ההחלטות הציבורי •

 ייצוג הישוב אל מול הגורמים החיצוניים השונים •

 סמכות ההנהלה אינה כוללת את אכיפת חוקי ותקנות המדינה. •

 אחריות ההנהלה:

 יצירת ושימור הכלים להתרחבות וגדילת מעלה גלבוע. •

 בניית תכנית עבודה שנתית לקהילה. אישור ציבורי שלה ועבודה לפי התכנית. •

 גיבוש ואישור תקציב שנתי ופיקוח על ביצועו. •

 מינוי בעלי תפקידים. •

 התווית מדיניות עבור ועם בעלי התפקידים והוועדות. אישור תכניות עבודה ופיקוח על ביצועם. •

הצגת  המטרות, היעדים ותכניות העבודה.  איסוף אקטיבי של   -שמירה על ערוצי תקשורת פתוחים עם הציבור  •

 משוב מהציבור.

 ניהול קונפליקטים בצורה מקדמת ומוגנת. •

 שמירה על המגוון הקהילתי בתחומים השונים •

ניהול בונה של הקשרים ויחסי העבודה עם בעלי העניין הנוספים במרחב. בתוך הישוב )קבוץ, ישיבה...( ומחוצה לו   •

 )מירב, מיטל, מועצה, משרדי מדינה...(.

 אחריות ההנהלה אינה כוללת את ניהול הפעילות השוטפת והיום יומית.   •

 

על סמך התוצרים שלעיל ההנהלה חידדה לעצמה עקרונות עבודה, סידרי עדיפויות ונוהלי עבודה פנימיים ועם בעלי 

 התפקידים והוועדות. 

 תוצרי הסדנא ישמשו אותנו בעבודה השוטפת, ובכן בתהליך הכנת תכנית העבודה השנתית. 

 



 1201/12פרוטוקול ישיבת ועד הנהלה מס' 
 : מתיישבי מעלה גלבוע אגודה להתיישבות קהילתית  שם האגודה

 20.22.02: תאריך הישיבה

 : יצחק ריבלין יו"ר, אילת צביאל, מוריה עדן, יאיר גרינבוים,  מורן מילוא, משה כץשמות המשתתפים בישיבה 

 ו. קבלה –ו. קליטה, צביקה מילוא  –:  דובי מילר יו"ר קיבוץ, צביקי וייל מנהל קהילה, עידית שושנה מוזמנים

 :סדר היום של הישיבה

 פרק זמן מינימלי למגורים לפני רכישת מגרש ביישוב.1
 הקמת ו. ביקורת.2
 נושאים סגורים.3

 

עם התקדמות השיווק בשכונת הכרם, ישנה דרישה גם מצד  -. פרק זמן מינימלי למגורים לפני רכישת מגרש ביישוב2

משפחות חדשות שנקלטו ביישוב לרכוש מגרשים, אם בגלל קושי במגורים הזמניים, או בגלל חשש שלא יישארו להם 

מגרשים או מסיבות אחרות. מצד שני, מקובל ביישוב שלא לרכוש מגרש לפני מגורים של שנה בפועל, מאחר והקליטה 

פחות טובה כך, ואין לנקלטים אפשרות להיקלט בצורה מספקת כדי לקבל החלטה מושכלת. גם קליטה לקיבוץ ולשכונה 

 הקיבוצית מותנית בשנת מגורים בפועל טרם החלטה.

 החלטה:

 סימון מגרש לרכישה יתאפשר אחרי חמישה חודשים של מגורים בפועל. מגרש זה לא ישווק למשפחה אחרת.•

 התקדמות להליך רכישה אחרי שנת מגורים בפועל.•

 לא לאפשר קליטה ישירה )רכישת מגרש ובניה טרם ההגעה(•
 

לאור התהליכים שעוברת הקהילה, ולאור קולות שנשמעו באסיפה, ולאור העובדה שבתקנון   -. הקמת ועדת ביקורת1

 נערך דיון בנושא. –האגודה מוזכרת האפשרות להקמת ועדת ביקורת 

 הדיון עסק בשאלה כיצד ניתן להקים ועדת ביקורת שתפעל בצורה מצמיחה ומבססת אמון, ולא משתקת. 

 לבחון את האפשרות להעסיק מבקר חיצוני בתשלום שיעבוד יחד עם הועדה. –דיון נוסף 

 .0200להוציא מכרז לציבור לו. ביקורת, שתיבחר בקלפי. הדיון בנושא המבקר יהיה חלק מדיוני תקציב החלטה: 

 

 תשפ"א -שילוב המשלב

 קהילה יקרה שלום.

 תוכנית ה"שילוב המשלב" בישיבה פועלת כבר שמונה שנים. אי קטן של טוב, ברכה ורגישות.

תלמידים. רובם בשנה א'. בתוכנית זו לומדים תלמידים על הרצף האוטיסטי ברמת תפקוד  22השנה לומדים בתוכנית 

גבוהה. הקשר עם הקהילה ועם משפחות היה מאוד משמעותי לתלמידים לאורך השנים, ואנו מעוניינים לשמר אותו 

 ולהמשיך בו. השנה אפשר להתחבר ל"שילוב המשלב", בכמה דרכים:

: אירוח תלמיד קבוע לארוחת שבת אחת לשבועיים, או אירוח שני תלמידים קבועים לארוחת משפחות מאמצות •

 שבת אחת לחודש .

העברת חוגים , שיחות ושיעורים לתלמידי השילוב. בדרך כלל בימי חמישי בערב. )סדרה של  -חוגים0 שיחות וכו •

 כמה מפגשים או מפגש חד פעמי(

 טיולים 0סיורים בימי שישי •

 בשבת את קבוצת ה"שילוב המשלב" )יחד עם עוד משפחות(אירוח לקידוש  •

אם מתאים לכם להתנדב, לרענן את השגרה, לפתוח את הלב ולהכיר אנשים חדשים.... מוזמנים להציע את עצמיכם לאחד  

 שני הצדדים יוצאים מורווחים ושמחים בקשר.  -או יותר מהאפשרויות הנ"ל. מהנסיון שלנו

 שאלון מקוון יישלח בקבוצות הוואטסאפ השכונתיות. 

 ניתן לפנות לאפרת פינטוס בכל עניין והצעה. כמו כן נשמח למתנדבים ומתנדבות שיצטרפו לצוות שלנו. 

 צוות השילוב המשלב: אפרת פינטוס, ליאת ליפשיץ, כרמית דגן וגלית כרם. –בברכה 



 כפפה? בבקשה | חנה בן צבי 

ין... בשלוחות היו גם כביסת  ילדים!-ילדים ו... בישול-ילדים, גיהוץ-מחסנאית ילדים זה עָדִׁ

במעלה גלבוע, כפי שהטיבה לתאר נעמי, החברות שדאגו שילדינו לא יסתובבו עירומים חלילה עשו את זה עם הלב. זה 

 –תחום שדורש הקפדה, תכנון, תקציב ושאר מיומנויות לא לבביות אבל אצלנו עשו מאמץ לשמח את לב ההורים. הורים 

אימהות, שהדביקו באהבה פתק לתא של הפעוט עם רשימה שכללה לא רק מה שצריך אלא גם מה ש"חס  –בואו 

 וחלילה"... )רק סגול, בלי כפתורים, רק לא חום וכיו"ב(.

מה שאני טוענת כאן הוא שאף שהארונית הקטנה שקיבלה כל משפחה עבור בגדי הילדים הספיקה מבחינת הכמות, ניתנה 

 לנו הזכות להיות שותפות בבחירת הבגדים.

 בניגוד כמובן לשלוחות...

כשמרכז הקניות של שלוחות מצא גליל ענק של בד משובץ בכחול ואדום בזיל הזול, תפרו לכולם חולצות מאותו בד. ועדת  

החינוך של שלוחות גם קבעה שנעליים חצאיות )יענו נעלי שבת( קיבלו הבנות רק מכיתה ה'; חצאית צרה מכיתה ט' וגרבי 

 ניילון ר"ל מכיתה י'. לבת המצווה קיבלה כל נערה חצאית "טרילין" בצבע כחול כהה וחולצת "דקרון" לבנה )ושעון(.

המחסנאיות, שמעבר לשעות העבודה היו כנראה נורמטיביות ואפילו נעימות, היו במסגרת תפקידן ממש מפחידות. מי  

שהיה חולה ויצא מהחדר בבגדים רגילים נשלח לבית הספר "כי חולים הולכים עם פיג'מה ונעלי בית" ופעם איימה 

מחסנאית נחושה בשלוחות "אם עוד פעם אראה את החברה הזאת לובשת בגדי ערב לעבודה, לא אגהץ לה את הבגדים 

 האלה יותר!"

טלוויזיות, טלפונים  , שהודעה כשנת הטי"תים:2891ונדלג היישר לשנת  –אבל הבה נחזור למעלה גלבוע שלנו 

וטיטולים. אח! איזו שנה זו הייתה! מחד, התעצבו אנשי המקום על סיום תקופת הצפייה המשותפת ב"בית קטן בערבה" 

 במקלט; מאידך התמלאו שמחה על כל השאר.

קליל: אחד לכל משפחה. אבל טיטולים? מי הוועדה ומה התפקיד שיוסמכו להחליט בנושא ריחני זה?  –טלוויזיה וטלפון 

 ישבו החכמים ויודעי העתים שבעה ימים ושבעה לילות )או הרבה יותר( על המדוכה והחליטו כדלקמן: 

טיטולים ליממה )בלי זכות צבירה( וכדי לתקצב את הפינוק הזה, אחת לשבוע תוגש בארוחת הצהריים  6לכל ילד יוקצבו 

 בחדר האוכל מנה צמחונית )זולה יותר(.

 נעמי הזכירה את סאגת המקלחות.

גם בנושא זה הגענו מתישהו להחלטה המהפכנית הנועזת שהילדים יקולחו בבתיהם על ידי הוריהם, אבל רק מגיל 

 שנתיים, כי עבור תינוקות הבתים היו קרים מדי.

אימהות, מהמחשבה שילדיהם ייכנסו למיטות  –בואו  -זה לא הלך בקלות. חלחלה אחזה בלא מעט הורים. הורים 

 בצהריים עם החול מהחצר. 

להלן השיחה הקצרה שבאה אחרי שסיפרתי לאימא שלי )ברכה גורן למי שצריך הסברים( שהחלטנו להעביר את המקלחות 

 להורים: 

 עכשיו הרסתם לי סופית את הקיבוץ! -

 למה?  -

הצחקתם אותי( יודעות  –האבות?  –נגמר השוויון! יהיו ילדים נקיים וילדים מלוכלכים כי לא כל האימהות )בואו  -
 איך מקלחים ילדים, איך מגיעים לכל פינה ואיך מנגבים נכון!

 אבל המטפלות הן אימהות בעצמן! -

 זה פשוט מאוד, חנה. עד השעה ארבע הן יודעות לקלח ואחרי השעה ארבע הן לא יודעות. -

 

 חנה בן צבי גורן מעבירה את הכפפה הלאה

  

 



 חיי שרה, שבת חברון| חנה כהן תבור

 !ואני חשבתי: איזו זכות לי -לאחרונה אמרה לי שכנה יקרה: 'מבחינתי קרית ארבע זאת קודם כל חנה כהן תבור'

 ?ואם כבר זכויות, אז למה שלא אזכה את הרבים

ותלוי את מי שואלים. אבל זו בדיוק   -הכל מהכל בה -אז נכון, חברון זה מורכבות, קדושה, זכות אבות, פיגועים )וכיבוש(

 .הסיבה לעצור רגע, ולפתוח צוהר של יחד וציון לעניין

 :י"ג-השבת נקיים מסגרת ענפה של מפגשים מותאמי גיל לגילאי ז'

 .02:02מלווה מלכה לכיתה ז' במוצ"ש בשעה  -

 .20:22ט' בשישי בשעה -קבלת שבת ותפילת ערבית לכיתות ח' -

 .02:22יא בשישי בערב בשעה -עונג שבת לכיתות י -

 .22:22בבוקר בשעה   בשבת  יג-וקידוש לכיתות יב -

 .כל המפגשים יתקיימו בחצר ביתנו. בני ובנות הנוער מוזמנים בחדווה



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


